
Crisi o l'Escola Pi 
EI problema escolar a Granollers s'ha agrejat al llarg de les últimes 

setmanes, al mateix que desitgem una justa solució, volem donar tres elements 
de reflexió: 

— L'inventari dels últims fets 

— Les impressions d'un Director d'Escola, en actiu 

— Entrevista amb el senyor Montaüa, testimoni d'una 
escola granolierina 

Crònica dels darrers dies 
En el moment de redactar aquesta 

crònica, matinada del dia 20 de setem
bre, el conflicte plantejat a l'Escola Es
tatal continua i tendeix a créixer. Ahir 
tallades per grups de pares, nens i gent 
dia 19, de 8 a 9 del vespre varen ser 
les vies d'entrada o sortida de Grano
llers. El fet es produirà demà dijous 
dia 20 i demà passat dia 21, si és neces
sari i en el cas que les mesures de cor
recció del Ministeri no s'hagin fet sen
tir. Per aquest mateix dia ha estat con
vocat una jornada d'atur en l'escola 
privada. Al llarg de la setmana de di
lluns a dimecres s'han succeït les reu
nions de les Associacions de Pares de 
les diverses Escoles Estatals, Centrals 
Sindicals, Escoles Privades, Coordina
dora d'AA.VV. per anar rebent informa
ció sobre el conflicte. Les Regidores 
d'Ensenyament han estat en tot mo
ment al front del problema. Des de les 
setmanes anteriors hi han hagut con
centracions de pares afectats, totes 
elles han estat nombrosíssimes. Com 
mai. Per descomptat, que cao Escola 
Estatal de Granollers ha començat 
classes. 

Som testimonis de la gernació que 
va assistir al Ple Extraordinari que 
l'Ajuntament de la ciutat convocà per 
dilluns dia 17. Es veié obligat a convo
car-lo a la Sala d'Actes de l'Institut de 
Batxillerat. El Ple aprovà la següent 
moció de l'Alcaldia: 

CLASSES 

D'ANGLÈS 
Carrer de Barcelona, 22 

Telèfon 8700895 

(GRUPS LIMITATS) 

1. Ratificar la Nota del CONSELL 
EXECUTIU de la Generalitat de 
Catalunya. 

2. Sol·licitar entrevista amb el Presi
dent del Govern, Sr. Suàrez, i el 
Ministre d'Administració Territo
rial, Sr. Fontan, amb l'objectiu 
de oue rebi una comissió d'Alcal
des de Catalunya acompanyats 
pels Consellers de la Generalitat 
Srs. Ortínez i Pi i Sunyer. 

3. Demanar !a dimissió del Ministre 
d'Educació, Sr. Otero Novas. 

4. Trametre per telegrama al Presi
dent del Govern i al Ministeri 
d'Administració Territorial el con
tingut d'aquests acords. 

Som testimonis de l'estat d'ànim dels 
pares i persones, tots ells ^iranoUerins, 
afectats pel problema. Una oüestió mo
tivada, especulem, per una política bai
xa de sostre ha creat un malestar so
cial que Granollers també pateix. L'Es
cola inclús míticament, és molt apre
ciada i no pot estar a mercè d'errors 
repetits ni imprevisions administrati
ves. Demanem als Governants de la 
Ciutat seny i intel·ligència, no per fre
nar les justes aspiracions populars si
nó per conduir-les a bon fi. 

Per això i a tall d'exemple donem 
dues entrevistes que hem mantingut 
amb gent molt vinculada a l'ensenya
ment en aquests moments i en èpoques 
anteriors. Ens donen una visió diferent 
i complementària, amb uns temes de 
fons necessaris per la reflexió. 

Si la Generalitat provisional de Cata
lunya hagués tingut competències en 
aquest caran possiblement el oatiment 
social que tot el conflicte comporta 
hauria estat evitat. 

Número aproximat d'alumnes 
Bellera 877 

Granularlus 684 

Pereanton 1028 

Solans 382 

Vallès 700 

Victòria 415 

Entrevista 

Un Director d'Escola Estatal 
Francesc Rosellé, Director del Col·legi 
Pereanton, casat, professor de l'Institut, 

resideix a Granollers des de fa 8 anys 

—Suposem que el trasllat de mes
tres d'uns llocs a altres és voluntari, 
com veu el problema i la seva repercu-
sió en l'Escola Estatal? 

—Si és problema, però contra aques
ta situació és molt difícil soIucionar-Io, 
donat que tot mestre té dret a elegir el 
seu propi destí. 

—Com pot afectar la qualitat de l'en
senyament? 

—Trenca bàsicament la continuïtat 
de la línia pedagògica. 

—Quines propostes de solució dona
ria? 

—Avui per avui és molt difícil. 
—Avantatges de les plantilles fixes? 
—Tots. Coordinació del centre. Pla

nificació a llarg termini. I tots els avan
tatges de tipus personal. 

—En l'actual problema de la Reduc
ció Ministerial de Mestres a Barcelona 
i província, deixant de banda el ressò 
popular del conflicte, ha existit altres 
vegades. 

—Sí, i moltes vegades. 
—Podria precisar la magnitud del 

problema de trasllats de Mestres en 
cursos anteriors? En què es basen 
aquest trasllats? 

—Resolucions tardanes i falta de pre
visió. Petició de trasllats a d'altres Zo
nes d'Espanya i sobretot les famoses 
«Comisiones de Servicios». 

—Existeixen algunes propostes de so
lució que fes impossible que això torni 
a pasar en un futur? 

—Que jo sàpiga, no n'hi ha cap. Lò
gicament el dia 30 de juny, tot hauria 
d'estar previst per al proper curs. 

—El conflicte actual pot repercutir 
en un enfrontament entre escola pri
vada i escola estatal. 

—A la llarga és possible. 
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